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LEDEREN HAR ORDET 
 

 

Tiden flyr, og nå er 
første halvdel av 2019 
historie. Det har vært 
bra oppslutning på 
medlemsmøtene, men 
vi kunne nok ønske at 
flere hadde møtt opp 
på årsmøtet. 
Jeg har deltatt på 
landsstyremøte og 

lederkonferanse på Gardermoen 20-21.5. På 
lederkonferansen, som var i etterkant av 
landsstyremøtet, deltok også Brigt G. Skeie. 
 
Programmet var : Trygdeoppgjøret 2019, 
Postkom/Fagforbundet ,Opplæring i Postens 
Pensjonistforbund, Fremtidsfullmakt, Praktisk 
opplæring i våre elektroniske systemer . 
Trygdeoppgjøret blir også i år et nulloppgjør i 
praksis. Vi går nå inn i det 5. året hvor 
pensjonister taper kjøpekraft, ca. 30.000 kr. i 
løpet av disse årene. Nå er det nok. Vi 
fortjener bedre. Derfor demonstrasjonen i 
Oslo 6. juni. 
Det er utarbeidet en Rammeplan for styrekurs 
i Postens Pensjonistforbund. Målgruppen er 
tillitsvalgt/styrer, revisorer, valgkomite og ev. 
andre aktuelle personer/tillitsvalgte på 
avdelingsnivå. 
Kurset skal gi deltakerne en innsikt i hvilket 
ansvar man har som tillitsvalgt. Deltakerne 
skal få veiledning og tips om hvordan en 
gjennomfører et styremøte, årsmøte mv.  
 
Kurset skal gi dem verktøy/maler som kan 
benyttes i styrearbeidet. Ingen medlemmer 
skal være redd for å påta seg tillitsverv med 
den begrunnelse at de har liten erfaring. 
Opplæring vil bli gitt. 

Fremtidfullmakter blir stadig med aktuelt. En 
fremtidsfullmakt er litt som et testamente og 
ved å opprette en slik fullmakt kan den 
enkelte bestemme over sin tilværelse når man 
selv ikke lenger kan ivareta egne interesser. 
Ordningen med fremtidsfullmakt er en frivillig 
privatrettslig ordning. 
Etter uravstemmingen er det klart at Postkom 
blir slått sammen med Fagforbundet. 
Sammenslutningen kan få betydning for 
organiseringen av og arbeidsform for Postens 
Pensjonistforbund bl.a. fordi den største delen 
av vår medlemsmasse er i dag medlem av 
Postkom. og vil automatisk bli overført til 
Fagforbundet, som igjen har en 
pensjonistaktivitet for sine 
medlemmer.  
Postens Pensjonistforbund har i dag ca. 6000 
medlemmer hvorav ca. 5000 er medlem av 
Postkom.  
De ca. 1000 av våre medlemmer som ikke er 
medlem av Postkom vil ikke automatisk bli 
overført til Fagforbundet. 
Saken krever en egen organisasjonsmessig 
behandling i Postens Pensjonistforbund. Det 
er nedsatt  en arbeidsgruppe som består av 
medlemmene av Arbeidsutvalget, tidligere 
forbundsleder Magne Furesund og lederne av 
Osloforeningen og Sunnmøreforeningen.  
 
Gruppens mandat : utarbeide og 
ferdigstille forslag til beslutning om Postens 
Pensjonistforbunds organisering og fremtid 
etter 
sammenslutningen av Postkom og 
Fagforbundet. Avdelingene får saken til 
behandling i løpet av høsten. Saken 
sluttbehandles i Landsstyret i november 
måned.  
Dette er en tung og vanskelig sak. 



Men Postens Pensjonistforbund ønsker at vi 
fortsatt skal bestå slik vi er i dag ! 
 
Slik står saken i dag. Så får vi komme tilbake til 
saken utover høsten. 

Siste dag omhandlet praktisk opplæring i våre 
elektroniske systemer. 
 En meget god og nyttig 
gjennomgang. 
Så ønsker vi alle en riktig GOD SOMMER ! 
Hilsen   ELI 

 
  
 

 
 

VÅRENS MEDLEMSMØTER: 
 

MEDLEMSMØTE den 7. januar 2019 på Hotell Terminus 
 
Leder Eli Ludvigsen ønsket alle medlemmer 
velkommen til et nytt år, og spesielt 
velkommen foredragsholder psykiatriker Rune 
Mjanger. 
 
Rune Mjanger: Resepten på en god psykisk og 
fysisk alderdom. 
 
Han startet med å fortelle at han var ansatt 
ved Hordaland distriktspsykiatriske 
sykehus(DPS), som 
er tilknyttet 
Haukeland 
sykehus. Han er nå 
delvis pensjonert 
og har tidligere bl. 
a. vært 
allmennlege i 
Lindås kommune. 
 
Helse og oppvekst 
har påvirket 
levealderen for kvinner og menn fram til i dag. 
Yrkesvalg og levealder hadde også en 
sammenheng med lang levetid, men også med 
kriger, mange epidemier, fattigdom og 
boforhold. Kvinner lever i gjennomsnitt lenger 
enn menn. Basert på 2016 tall var levealderen 

ca 82 år for menn og 84 år for kvinner mens ca 
1900 var tallene ca 50 for menn og litt høyere 
for kvinner. 
 
Han snakket  litt om medisinering av eldre, bl. 
a. på sykehjem. Det var registrert at eldre 
brukte fra 5- 21 medisiner hver dag 
Her var det spørsmål fra salen om en som 
pårørende kunne kreve vurdering av 
medisinbruken.  
Det ble spurt om legen visste hvordan 
legemidler virket sammen Svaret var at man i 
begge tilfeller kunne be om at legen vurderte 
dette på nytt. 
Så gikk han over til hvordan vi virker sammen. 
Her er kvinner mer aktive enn menn i alle 
sosiale sammenhenger. Det var viktig å 
engasjere seg i aktiviteter som trening, kor, 
foreninger osv. 
Han definerte god helse til å være å ha 
overskudd til å mestre hverdagen. Det kan 
man gjøre selv om ben og rygg og andre 
sykdommer osv, sviktet. Ensomhet blant 
eldre, men også blant alle aldersgrupper er 
blitt en sak i vårt moderne samfunn. Det å 
engste seg for ting som kanskje aldri skjer, det 
er egentlig bortkastet energi.

 

MEDLEMSMØTE den 4. februar 2019 på Hotell Terminus 
 
Dagens foredragsholder var Eilif Løtveit. 
 
Dagens Tema var Edvard Grieg. 
 
I 2018 var det 175 år side Edvard Grieg ble født og det var 150 år siden hans A-moll konsert ble 
oppført for første gang. 



  
Eilif Løtveit tok oss 
med på en reise 
gjennom de første 
25 årene av Edvard 
Griegs liv. Han 
fortalte litt om 
barndommen, om 
studieliv bl. annet i  
København og 
Leipzig. Vi fikk høre 

om yrkesliv og ekteskap og litt om hjemmet på 
Trollhaugen.  

Han fortale også om hvordan han ble inspirert 
til å bygge komponistgjerningen på norsk 
folkemusikk. Så tok han for seg Griegs A-moll 
konsert opus 16, som er regnet som hans 
hovedverk. Vi fikk høre brudstykker av dette 
verket, mens han engasjert nesten dirigerte, 
da han fortalte om musikken. 
Etter dette blir Griegs A-moll konsert enda 
mer interessant og spennende. 
 
Eli overrakte en blomsterbukett og takket for 
et inspirerende musikalsk foredrag.  

 

 
 
ÅRSMØTE den 4. mars 2019 på Hotell Terminus 
 
Styreleder Eli Ludvigsen åpnet årsmøtet og 
ønsket velkommen til Atle Lerøy fra 
Pensjonistforbundet i Hordaland.  
Han var spesielt invitert til å snakke om  
det som Pensjonistforbundet jobber med 
på sentralt og lokalt plan. 
.  
I løpet av året 2018 er følgende 
medlemmer gått bort: 
  
Nora Marie Bødker, Margit Kvamsdal, 
Ragnhild Harriet Jakobsen, Frank Kåre 
Wollberg, Terje Therkelsen,  
Marit Grønbech, Ove Markhus, Leif Jonas 
Svendsen, Kaspar Ivar Wergeland, Bente 
Rokne, Kåre Veland. 
 
Forsamlingen hedret disse med ett 
minutts stillhet. 
 
Det nye styret: 
Leder Eli Mathilde Ludvigsen , ikke på valg 
Nestleder Brigt Gunnar Skeie,  2 år (2019- 
2021) 
Sekretær Gunnlaug Sand Granlund, ikke 
på valg 
Kasserer Sonja Syslak Bjerkaker   2 år 
(2019-2021) 

Styremedlem Tormod Sandnes, ikke på 
valg 
Styremedlem Åse Synnøve Aga Stubsve. 
2år (2019-2021) 
Varamedlem Einar Erichsen, 2 år (2019-
2021) 
Varamedlem Jonny Taule, ikke på  valg 
 
Revisor: 
Sigrid Aske, 2 år (2019-2021) 
Grete Kolberg,  ikke på valg 
Odd Mykkeltvedt, vara, ikke på valg 
 
 
Valgkomite: 
  
 Leder:    Aud Dagny Bendixsen 2 år( 2019-
2021) 
Medlem: Per Magne Myren, ikke på valg 
Medlem: Elin Prestøy Olsen  1 år(2019-
2020) 
Valget var enstemmig. 
 
 
Leder Eli Ludvigsen takket for innsatsen i 
ulike verv. Blomster ble utdelt til avgående 
styremedlem Ivar Austnes, som takket for 
seg, og for blomstene.   
 

 



Eli Ludvigsen ga ordet til gjesten Atle Lerøy 
fra Pensjonistforbundet i Hordaland. Han 
fortalte at Hordaland og Sogn og Fjordane 
Pensjonistlag nå skal slå seg sammen og 
bli Vestland. Dette skal opp på Landsmøtet  
i Pensjonistforbund i juni 2019. 
Så gikk han over til å fortelle om de 
aktuelle sakene de arbeider med bl. a.: Få 
forhandlingsretten tilbake, tannhelsen 
som en del av den allmenne helsen, 
Prosjektet: Lev hele livet, og trivsel på 
sykehjemmene. 
 
Eldrerådene er nå blitt en del av 
kommuneloven og han bad om at folk må 
engasjere seg her. Det er valgår i år, og 
han sa også at her må vi være flittig å 
spørre ut partiene om hva de vil med 
eldreomsorgen. 
Han snakket også om hvor viktig det var å 
engasjere seg lokalt, i de lokale 

pensjonistforeningene, og oppfordret folk 
til å melde seg inn i sin lokale forening. Det 
var en del spørsmål fra salen, og han både 
svarte, og lovet å ta med seg tilbake en del 
av de synspunktene som kom fram. 
Han minnet også om at man kan gå inn på 
Pensjonistforbundet på nettet, og finne 
opplysninger om arbeidet deres der. 

 
Eli takket for 
orienteringen og 
overrakte 
blomster. Så 
fortalte hun litt 
fra 
Landsstyremøtet 
som hun nettopp 
hadde deltatt på, 
og sa at her finner 

vi dokumentene på Hjemmesiden til 
Postens Pensjonistforbund. 

  
MEDLEMSMØTE den 1. april 2019 på Hotell Terminus: 

 

Dagens underholdere:  

Bandet, bestående av Jan 

Ytre-Arna, Helge Lund og 

Tone Kleiveland 

presenterte seg selv med 

bandnavnet «søstrene 

Kleiveland.»  

Vi fikk en underholdene 

stund med god musikk og sang, krydret med 

morsomme stubber. 

 

Eli takket bandet for underholdningen, og 

minnet forsamlingen på at det var påmelding 

til vårturen mandag 8. april  

Deretter var det tid for kaffe med Terminus 

sine gode snitter. 

 

 

 

DAGSTUR til Espevær mandag 13.mai 2019: 

  

Dagen startet med fint maivær, da 46 

pensjonister drog på tur til Espevær. Turen 

starta ved Busstasjonen og den nye 

«turgeneralen» Brigt-Gunnar Skeie ledet oss 

fint gjennom heile dagen, sammen med en 

flink sjåfør, Sophie fra Osbuss. 

Bussen tok oss til Halhjem og videre med ferge 

over til Sandvikvåg, og så på nordsiden av 

Stord til Fitjar, der vi fikk kaffe og påsmurte 

rundstykker på Fitjar fjordhotell. Maten 

smakte og vi hadde tid til en rusletur omkring i 

Fitjar i det fine været.  Fitjar er et gammelt 

historisk sted og oppe ved kirken står en 

statue av Håkon den gode. I nyere tid er 

Fitjarkommune kjent for vindmølleparken sin. 

Det er 35- 40 stykker som kneiser godt i 



landskapet og som på folkemunne er kjent 

som «viftebyen»  

Men vi måtte videre, og Brigt Gunnar 

orienterte underveis om de stedene vi 

passerte, og sjåføren laget munter stemning 

med sine mange morsomme vitser.  

Vi passerte Stordbrua, tok til høyre over 

Bømlafjordbrua og så var vi i Bømlo 

kommune.  

Bømlo er bl. a. kjent for Mostraspelet som har 

satt opp mange kjente musikaler, og historiske 

spel.  

Rubbestadneset er også en godt kjent sted for 

de fleste, kanskje mest kjent for Wickmann 

motorer. 

Veiene ble etter hvert smale og svingete, men 

vår dyktige sjåfør fikk oss trygt fram til 

Eidesvik, der båten gikk over til Espevær. Her 

gikk vi opp til Restauranten Gamle Posten der 

vi hadde 

bestilt 

middag. 

Vi ble 

møtt av 

verten 

selv, 

Torstein 

Hatlevik, 

som 

ønsket 

oss 

velkommen med å spille på neverlur.  Så ga 

han oss en interessant historisk orientering 

om Espevær, om stedet gamle posten, og 

folkene som bodde her. Vi fikk gå inn i det 

gamle kårhuset som var postkontor fram til 

1981.  

Dette var nå museum og stod slik det var fram 

til 1981. Vi fikk også gå rundt i det gamle 

huset, som nå var restaurant. Det var nå 

bygget på, men det var tatt vare på mye av 

det gamle. Torstein fortalte levende om 

historien til huset, og om restaureringen.  

I dag driver han stedet sammen med søstrene 

sine. Det kan også nevnes at han eier og driver 

Haaheim gård på Tysnes, der 

Postpensjonistene tidligere har vært på besøk. 

På Espevær bor det i dag 80 fastboende. I sin 

storhetstid under sildefiske på midten 1800-

tallet, lå stedet strategisk til. Her kunne 

fiskerne søke havn og overnatte. Under fisket 

ble folketallet her mangedoblet. I nyere tid er 

Espevær kjent for den mystiske ringen (laget 

av UFO?), for hummerparken sin, Baadehuset 

fra 1848, og for serveringsstedet Gamle 

Posten. 

Vi fikk en nydelig middag, og kunne etter 

maten rusle litt rundt på egenhånd, beundre 

de fine husene og hagene, før turen gikk 

tilbake med båten til Eidesvik. Herfra gikk 

turen tilbake, men denne gangen langs 

langenuen i Stord kommune, ferge til Halhjem, 

og vi var fremme ved Bergen busstasjon ca kl 

1930. 

Takk for en fin tur til både kollegaer, vår 

dyktige sjåfør og ikke minst Brigt Gunnar som 

loset oss gjennom på beste måte. 

 

Gunnlaug Sand Granlund  

 

 

 

 

 

 

 

MINNEMARKERING i Postterminalen:  

Det de 
Det var også i år en minnemarkering i regi av 

Postkoret, i forbindelse med frigjøringsdagen , 

der representanter for Postkom 

og Postpensjonistene deltok. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 
  
NETTSIDER:  
 
Medlemmene kan gå inn på 
www.postpensjonistene.no  
 
der finner dere nettsiden. 
 
 
Der vil dere også finne linker til alle avdelingene.  
 
Det er fritt fram. Se på den avdelingen dere 
ønsker. 

__________ 
 

VIPPS: 
Postpensjonistene har fått VIPPS, 
Nr. 555894 
slik at medlemmene kan betale på denne 
måten på medlemsmøtene, hvis de ønsker 
det. 

 
NOE Å HUSKE PÅ: 
 

 Melde adresseendring 

 Melde om e-postadresse 

 Verve nye medlemmer 
 
Meld fra til Styret, postadresse: 
Postens Pensjonistforbund, avd Hordaland 
c/o Distribusjonsnett Produksjon 
Postboks 7980, 5020 Bergen 
 
Eller til vår e-post adresse. 
  
Vår e-postadresse er: 
hordaland@postpensjonistene.no 
 
Rett postadresse er viktig elles går all post i 
retur, jfr sorteringsrutiner 
 
 
 

 
NYE MEDLEMMER:  
 
Margunn Lillebø 
Inger -Marie Røed 
Eldbjørg Vintertun 
Asta Holmefjord Grøsvik 
Bjørn Grøsvik 
Anne Larsen 
Henny Gro Knutsen 
Arvid Rogne 
John Ingwald Sandal 
Gerd Aamelfot Sandal 
 

_______________ 
 
REDAKSJONEN FOR PARAPLOKSEN: 
 
Eli Ludvigsen: ansvarlig redaktør  
Medlemmer: 
Gunnlaug Sand Granlund 
Tormod Sandnes 

 
GRASROTANDELEN 
 
Postpensjonistene i Hordaland er med i 
Grasrotandelen – ett tilbud til deg som vil gi 
ett pengebidrag til pensjonistlaget ditt. 
 
Andelen er på 7 % av spillesummen i spill fra 
Norsk Tipping. 
 
Vil du gi grasrotandelen til pensjonistlaget, 
sier du fra til tippekommisjonæren og 
opplyser at andelen skal gå til: 
 
POSTPENSJONISTENE I HORDALAND 
 
Organisasjonsnummer:   
 
911806169 
 
 
 

 

http://www.postpensjonistene.no/
mailto:hordaland@postpensjonistene.no
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LEDEREN HAR ORDET
HØSTEN 2019
Tiden flyr og snart er det jul. Vi har bak oss en høst med trivelige medlemsmøter og en vellykket tur
til Wien og Budapest. Men vi skulle nok ha ønsket noe bedre frammøte på medlemsmøtene i oktober og 

november.
Den store saken for Postens Pensjonistforbund i høst har vært konsekvenser 
forPostens
Pensjonistforbund etter sammenslåingen mellom Postkom
og Fagforbundet fra 01.01.2020. Omkring 2/3 av medlemmene i Postens 
Pensjonistforbund er medlemmer i Postkom og vil bli overført til Fagforbundet 
fra 01.01.2020.
Disse vil være kollektive medlemmer av Pensjonistforbundet gjennom 
Fagforbundet.
Den siste 1/3 vil være kollektive medlemmer i Pensjonistforbundet gjennom 
Postens
Pensjonistforbund (som nå).

Det har som kjent vært nedsatt en arbeidsgruppe som skulle utarbeide og ferdigstille forslag til beslutning 
om Postens Pensjonistforbunds organisering og fremtid etter sammenslutningen av Postkom og 
Fagforbundet. En del forhold måtte avklares med Fagforbundet og Pensjonistforbundet.
Forholdet til Pensjonistforbundet er avklart. Avklaring med Fagforbundet er ikke sluttført.
Sammenslutningen vil få en del økonomiske konsekvenser på sikt, noen støtteordninger og tilskudd
vil bli redusert eller falle bort. Arbeidsgruppen har kort fortalt foreslått at Postens
Pensjonistforbund skal bestå som i dag. 
Arbeidsutvalget skal arbeide videre med uavklarte forhold ,og de økonomiske utfordringene. Den 
konklusjonen har Landsstyret i møte 20.11.19 sluttet seg til. 
Tilfredsstillende informasjon vil bli sendt avdelingene og medlemmene.
Landsstyret har vedtatt følgende kontingent fra 01.01.2020 :
For medlemmer av Fagforbundet kr. 102,- (kr. 40,- til Postens Pensjonistforbund, og kr. 62,- til
avdelingene)
For ikkemedlemmer av Fagforbundet kr. 289,- (kr. 207,- til Pensjonistforbundet, kr. 40,- til Postens
Pensjonistforbund og kr. 62,- til avdelingene – kr. 20,- subsidiert.

Dette er i tråd med vedtatt økning , jfr. Paraploksen 2/2018.

Foruten denne saken hadde Landsstyret også besøk av professor Bjarne Jenssen , høgskolen i Hedmark , 
som
snakket om kommunal økonomi. Han fortalte bl.a. at helse-sosial og eldreomsorg utgjør mer enn 35
% av utgiftene. 
De fleste eldre bruker ikke kommunale tjenester. Til slutt kom han litt inn på
pensjonsreformen. Målsettingen med denne reformen var jo at staten skulle få mindre utgifter til
pensjoner. I stedet har det gått motsatt vei.
Rådgiver pensjon i Pensjonistforbundet, Lars Nestaas, snakket om avgifter, skatt og egenandeler -
Situasjonen, og utviklingen for de eldres økonomi. Det er endringer i skattesystemet, økte avgifter ,
reduserte skatter. Han konkluderte med at det er bedre med skatter enn avgifter. Avgifter rammer



likt uavhengig av inntekt.
Så må vi forsøke å verve flere medlemmer til Postens Pensjonistforbund. Det legges opp til en stor
vervekampanje. Den er foreløpig bare på «beddingen» så den får vi komme tilbake til.
Men hvorfor ikke begynne alt nå ? 
Kjenner du noen som ikke er medlem , så prøv å få de med. 
Av plasshensyn får jeg skrive noe mer fra landsstyremøtet på nettsiden vår.

Så ønsker vi dere alle en RIKTIG GOD JUL !

Hilsen Eli

HØSTENS MEDLEMSMØTER:

MEDLEMSMØTE den 2. september 2019 på Hotell Terminus

Dagens tema var «Fjordabaatene» . Foredragsholder Øyvind Konglevoll  presenterte seg som matros på M/S
Granvin og leder i Fjordsteam ,bl. a. 

Han hadde med et postflagg, til gjensynsglede for mange,
og brosyrer om alle fjordabåtene som vi kunne ta med oss. 

Deretter gikk han gjennom historien om fjordabåtene,som
hadde seilt i en sammenhengende periode på godt over 100
år, noe som er enestående i verden .
De første rederiene ble startet rundt midten av 1800-tallet
og ble til rederier vi kjenner godt som HSD, FSF, BNT,
MDS og flere andre.
De første båtene var hjuldampere, så kom dampmaskinen og etter hvert dieselmotorene. Fjordabåtene var en
viktig del av utviklingen av trafikken mellom by og land. De fraktet varer, etter vært biler, og passasjer i et 
godt rutenett. Mange ruter var også postførende. Etter hvert ble noen steder knutepunkter som Leirvik på 
Stord og Skjerjehamn i Gulen.
Etter vært som det kom bilferger, det ble bygget broer og bedre veier gikk båtene ut av trafikk. Noen få gikk 
rett over fra rutetrafikk til å bli vernet, og tatt vare på av veteranbåtlag. Andre ble solgt ut av landet og brukt 
på andre måter. Flere av disse er nå kjøpt tilbake, og restaurert av ildsjeler i veteranbåtlag. Dette arbeidet 
pågår kontinuerlig. Noen få av båtene er fredet av Riksantikvaren.

Veteranbåtene som er restaurert kan leies til selskapelighet og turer på fjorden. Om sommeren går noen av 
de i ruter i fjordene.
Fjordabåtene eier begrepet Fjordsteam. Det er et stort kulturarrangement som arrangeres med jevne 
mellomrom, sist sommeren 2018 i Bergen.

Han viste bilder fra de forskjellige båtene, og fortalte om arbeidet med å restaurere dem. Der var også bilder 
fra stoppesteder og folkeliv. Dette vakte mange minner for de frammøtte. Kanskje mange vil ta seg en tur på
fjorden med en veteranbåt etter dette?

MEDLEMSMØTE den 7. oktober 2019 på Hotell Terminus

Dagens foredragsholder var seniorrådgiver Beate Helland fra Fylkesmannen i Vestland.



Dagens tema var prosjektet «Leve hele livet» med undertittel «en kvalitetsreform for eldre. 
Dette prosjektet bygger på stortingsmelding nr. 15 (2017-2018) Her har jeg tatt med litt hva
huns snakket om og viste oss på storskjerm:

«Reformen «Leve hele livet» skal bidra til at eldre kan mestre livet lenger og ha 
trygghet for at de får god hjelp når de har behov for det. Kvalitetsreformen for de eldre 

skal handle om fellesskap, aktivitet, mat og helsehjelp.
Eldre skal kunne leve gode liv, uavhengig av helseproblemer og helsetilstand. Reformen er særlig rettet mot 
helse- og omsorgssektoren, men alle sektorer må bidra for å skape aldersvennlige samfunn.
Fylkesmannen har en sentral rolle i å koordinere reformarbeidet. I 2019 skal fylkesmannen blant annet gi 
alle kommuner tilbud om dialogmøter og sørge for at alle kommuner blir invitert til å delta i 
læringsnettverk. 
Fylkesmennene er en del av det regionale støtteapparatet, der også KS og Utviklingssenteret for sykehjem 
og hjemmetjenester er med». 
Det ble stilt en del spørsmål fra salen som hun svarte greit på.
---
Eli orienterte så om hva skjer når Postkom blir slått sammen med Fagforbundet. Hvilken betydning vil dette 
ha for oss?
Foreløpig er mye uklart, men det er satt ned en arbeidsgruppe som arbeider med saken. De går inn for at vi 
skal bestå slik som før, men det ser ut til at vi vil få en noe dårligere økonomi enn i dag.  
Arbeidsgruppen foreslår en overgangsperiode på 5 år.
 Vi kommer tilbake til saken så snart mer er avklart.

MEDLEMSMØTE den 4.november 2019 på Hotell Terminus
Dagens tema var «strilekrigen». Nødår, skatt og opprør, ved universitetsbibliotekar Bjørn-Arvid Bagge.

Han har skrevet en bok som heter: Strilekrigen i 1765,- om ville striler og rabiate
bergensere. Han fortale om «strilekrigen» på en inspirerende og interessant måte.
Vi fikk h øre at det ikke bare var strilene som var med i dette opprøret, men like mange
bergensere, og også en hel del folk fra Sunnhordland. 
Bakgrunnen for det var at i 1760-årene raste 7 års-krigen ute i verden. Danmark/Norge
deltok ikke i disse krigene men kong Fredrik 5. trengte penger til å holde en styrke for å
forsvare grensen mot Tyskland. Han hadde dessuten stor utenlandsgjeld. 
Det ble derfor skrevet ut en ekstraskatt på 1 riksdaler pr. hode. Dette kom på toppen av mange andre skatter 
og avgifter folk hadde. Rund 1764-1765 var det uår i Norge og Danmark. Kornhøsten ble ødelagt og fisket 
slo feil, så folk hadde ikke mat og det var stor fattigdom både på landet, og i byen. 
Særlig ille var det på Vestlandet der folk levde av det de dyrket og av fisket. Futen krevde likevel inn 
penger, og det ble også satt inn militære skatteoppkrevere for å kreve inn ekstraskatten. 
Folket samlet seg og ville be stiftsamtmannen Ulrik Fredrik Ciciron, sende et brev til kongen om utsettelse 
av denne skatten, for de trodde ikke at det var kongen som hadde funnet på dette, men at det var futen og 
embedsmennene som stod bak.
Soldatene jaget folkemengden, men stiftsmannen sendte et brev til kongen, og stoppet midlertidig 
innkrevingen. 
Tiden gikk, det kom ikke svar, og stiftsmannen gjenopptok innkrevingen av skatt. Da samlet folket seg, fra 
Nordhordland, fra Bergen, og også mange fra Sunnhordland. Det kunne være 5-6 tusen mennesker som 
trengte seg inn i stiftsgården og krevde svar, og at skatteoppkrevingen skulle stoppes. De fikk tak i 
stiftsmannen og rev av han både klær og parykk, så han stod igjen i bare underskjorten. Etterpå tok de seg ut
til futen som holdt til ved Nykirken, og banket han opp. 



Dette førte til at de ble satt ned en kommisjon fra København, som 
skulle granske opprøret. De kom til Bergen, og kommisjonen kom 
fram til at skatten var urettferdig, ettersom folk sultet, og ikke kunne 
betale p.g.a uår osv. Men 8 mann ble dømt til døden for å ha gått til 
åtak på øvrigheten. 
Kong Christian 7. som etterfulgte Fredrik 5. benådet etter hvert disse, 
til livsvarig fengsel. Det ble også sendt penger og korn til nødhjelp fra 

Danmark, og folk fra Nordhordland fikk tilbakebetalt pengene. 
Det ble ikke utbetalt penger til de fra Bergen og Sunnhordland. 

Ekstraskatten ble stoppet i Norge i 1770, fordi kongen fryktet en 
krig mot Sverige, og at nordmennene da kanskje ikke ble like 
lojal som før. 
Danskene måtte betale ekstraskatten til 1812.

---
Etter maten fikk Brigt Gunnar ordet, og orienterte om programmet for turen til England,
 19. – 25. august 2020. 

HØSTTUR
Reisebrev fra turen til PostPensjonistene i Hordaland sin reise til Wien og Budapest
12-18 september 2019.

Dag 1: 
Det var reiseglade pensjonister som møttes på Flesland flyplass torsdag 12 september. Reiseruten til Wien 
var med Widerøe via Helsinki. Turen med Finnair fra Helsinki til Wien var fin. 
I bussen på vei til hotellet opplyste reiseleder om hvilke turer og arrangement gruppen skulle gjennomføre i 
Wien og Budapest. Hotellet vårt var like i utkant av bykjernen til Wien.
Dag 2: 
Kl. 0900 ble vi fraktet med buss inn til Wien Sentrum.

Reiseleder hadde skaffet 2-to guider som snakket svensk. Vi ble inndelt i to 
grupper med hver vår guide.  I bussen inn til byen fortalte guidene om Wien
og stedene vi skulle besøke. Vår guid unnlot ikke å nevne at Adolf Hitler 
var fødd i Østerrike, og at hans malerkunst ikke var i ypperste klasse. Hun 
refererte også til 2. verdenskrig med mange opplevelser om jøder og 
forfølgelser, og brukte sin familie som eksempel. 
Guidene var svært engasjert i historisk hendinger i Europa. Vi fikk 
historiske gjennomganger av den Sør Europeiske historien fram til vår tid.   
Guidene var særlig opptatt av Habsburg familien, og deres herredømme 
over Østerrike, Ungarn, Portugal og Spania. I tillegg fikk vi mange 
opplysninger om berømte personer som hadde levd i Østerrike, slik som 
Beethoven og Strauss.  
Stephandomen var første omvisning.  
Guidene gav detaljert opplysninger om det monumentale byggverk i den 
arkitektoniske perioden som dominerte det katolske Vest-Europa i 

middelalderen, fra ca. 1150 til ca. 1550.  
Det var et fantastikk bygg med glassmalerier, og meget velholdt bygning. En fin opplevelse å ha vært i 
bygget.
Vi hadde felles lunsj på Wienerwald og selvsagt fikk vi servert meget store wienersnitsler, mye større enn vi 
får i Norge.  
Neste omvisning var Schønbrunn, som tidligere hette Katterburg, og ble kjøpt i 1569 av den tysk-romerske 
keiseren Maximilian II. I januar. I februar 1913 oppholdt både Hitler og Stalin seg i Wien. 
Begge likte å gå tur i Schönbrunn-parken. 
Med utleverte høretelefoner, var det meget lett å høre opplysningene fra våre guider. Dette var en bygning 



med mange saler, salonger, dekorerte vegger og tak.  Etter
omvisningen kunne vi besøke parkanlegget utenfor Schønbrunn. 
Etter middag på hotellet var vi klar for konserten i Wien, i den
Gyldne sal, hvor vi fikk se og oppleve stemmingen slik vi ser på
fjernsynet hjemme 1. nyttårsdag.  Det var en stor opplevelse å være
tilstede, og se og høre konserten. En opplevelse som en sent vil
glemme.
Lørdag, dag 3 i Wien.
Etter felles busstur inn til byen, kunne vi selv utforske Wien på
egenhånd. Mange benyttet anledningen til å oppsøke områder som
en hadde lest om, og ellers gjøre seg nærmere kjent med områder og steder som guidene hadde fortalt om. 
Om kvelden spiste vi middag i Rådhuskjelleren, Ratskeller.
Kjelleretasjen i Rådhuset var omgjort til store spisesaler. Det er utrolig hva en kan benytte et rådhus til. Vi 
fikk en flott servering av mat og dessert. Et lite orkester spilte musikk, og 6 dansere og sangere underholdt 
oss under hele middagen. En utrolig fin opplevelse og et minne for livet.
Dag 4.  Fra Wien til Budapest.

Turen fra Wien til Budapest var med buss. Vi kjørte delvis langs elva Donau og fikk først
oppleve et meget flatt landskap i Ungarn.  Høydedrag i Ungarn kom ikke før vi nærmet 
oss Budapest.
Reiseleder hadde skaffet en guide fra Ungarn, og hun var med under hele oppholdet i 
Ungarn. Guiden snakket meget godt norsk, og var meget kunnskapsrik. Jeg er redd for at 
mange av detaljene hun fortale om, ble fort glemt. Stikkord hun snakket om var; språket i
Ungarn hadde 20 kasus, oljen kom fra Russland, 40 % av elforsyning kom fra 
atomkraftverk, 70 % av landet var dyrket, vinproduksjon rød og hvit med fordeling rundt 
i Ungarn, slettelandskap etter at store deler av landet lå under vann.  
Første stopp i Ungarn var med lunsj i den gamle hovedstaden Esztergom.  Etter lunsjen 

kjørte vi til Esztergomkatedralen.
Det er hovedkirken for Esztergom-Budapest erkebispedømme og tilegnet jomfru Maria og Sankt Adalbert. 
Kirken ble påbegynt i 1822, og delvis innviet i 1856. Guiden ga omfattende opplysninger om kirke og dens 
innhold. Fra kirken så vi over elven til Bratislava.  Den er den høyeste bygningen i Ungarn, og den 18. 
høyeste kirke i verden. 
Dag 5 i Budapest. 
Vi startet med en busstur hvor guiden fortalte om alle bygninger, broer og hvordan byen ble bygget opp etter
2. verdenskrig. Det var imponerende bygninger, velholdte store og små parker, og utrolig mange statuer. Vi 
kjørte lang Donau og fikk se store og små elvebåter. Etter kjøreturen på Pest-siden kjørte vi over broen til 
Buda siden, og fortsatte opp til Mattiaskirken. Her fikk vi omvisning i kirken og etterpå kunne vi ta 
oversiktsbilde ned mot Donau og Pestside. 
Båtturen på Donau ble tatt fra Pest-siden. En fin opplevelse hvor vi kunne nyte utsikten til begge sider av 
elven og se hvor vakkert det var på Buda-siden og Pest-siden.

Om kvelden var det besøk på vingård som stod på programmet. I bussen på vei til vingården, fortale guiden 
litt om lønnsforhold, arbeidsledighet, trygdeordninger og vinproduksjon i Ungarn. 

.Jeg kan nevne noen opplysninger slik som; bensinprisen var på ca.  Kr 12,-, Dieselprisen ca. kr 13,50-
14,00.
Gjennomsnittlig brutto lønn ca. kr 12.000,- pr. mnd. fratrukket skatt og avgifter ca. kr 7000,-.
Postbud, sykepleiere og lærere hadde ca. kr 7000,- pr mnd., høyest lønn var i forsikring, bank og IT. 
Ledighetsopplegget; etter at ledighetstiden med støtteordninger var over, måtte de arbeidsledige jobbe i 
kommunale avdelinger der betalingen var litt høyere enn vanlige støtteordninger.

Det var en fantastisk fin vingård, med produksjon av forskjellig vin.  7 forskjellige vinsorter ble servert.  
Ved kjøp på vingården ble det betalt ca. 50-60 Nkr pr flaske.
Dag 6.
Denne dagen hadde vi fri på formiddag fram til kl. 1450. 



Ut fra alle opplysninger fra guiden, var det mange
steder vi kunne besøke. Vi kunne gå langs Donau,
studere bygninger og statuer eller gå opp på fjellet
til frihetsgudinnen, besøke de 7 broene, Margreta-
øya, Parlamentsbygningen, Fiskebastion,
Milleniums monumentet, ta et romersk bad eller
besøke markedshallen.
Om kvelden var det tur til Pusztaen for hesteshow.
På vei ut fra byen kjørte vi opp til Helteplassen til
Milleniums monumentet som er Budapests versjon
av Champs-Élysées. I sentrum av monumentet står erkeengelen Gabriel, og i en halvsirkel bak kan du se en 
rekke av de ungarske kongene, og andre historiske personer fra Ungarns historie.
I bussen på vei til Pusztaen fortalte guiden litt om opprøret i Ungarn i1956. 
Hun opplyste at lærebøkene i Ungarn nå hadde opplysninger om at valgresultatet etter krigen var blitt 
manipulert av kommunisten, slik at de kunne overta styringen. Det var en meget tunge tid, og hun 
sammenlignet kommunisten med nazistene. 
200 mennesker som var med i opprøret ble drept og gravlagt i en massegrav. Massegraven ble åpnet, og 
ofrene fikk nytt hvilested. Minnehøytiden var 16 juni 1989.
Hesteshow: 
Vi ble fordelt på 3 hestevogner, og fikk en fin kjøretur rundt på området. Etterpå var det omvisning på 
museet hvor alle medaljer og pokaler var utstilt, og historisk vogner som hadde vært brukt til løp og 
hyggelige turer. Vi besøkte hestestallen, og kunne lese stamtavlene til hestene. Så ble det gjennomført et 
forrykende hesteshow. 
Her ble vist hva hester kunne utføre på kommando. Imponerende opplegg av hestene, og hvordan kuskene 
behandlet hestene, og det utrolige smellet en kunne få ved bruk av pisken. 
To pensjonister fikk prøve seg med pisken, og skulle slå ned en vinflaske. Begge pensjonistene klarte det, 
men den ene pensjonisten slo pisken rundt seg selv på første forsøk.
Til slutt fikk vi en 3 retters middag.  Det ble servert så mye mat denne kvelden at jeg tror ingen gikk sulten 
fra denne siste middagen i Ungarn.
Dag 7.
Avreisen gikk greit, og etter mellomlanding på Kastrup, havnet vi på Flesland kl. 2325.

Pensjonistene syntes at dette var en meget vellykket tur.

Arthur Brekke

JULEMØTE:
Tirsdag den 3. desember hadde styret invitert medlemmene til julemøte på Terminus hotell i Bergen. 

Gjestene kom festglade og i god stemning. 
Det ble servert en velkomstaperitiff, og alle hygget seg i lag med tidligere 
kolleger.
Middagen bestod både kalde og varme retter i rikt utvalg med god drikke til,
som falt i smak hos alle, og deretter var det dessertbord med kaffe til.

Det ble sunget julesanger og det satte medlemmene i god julestemning.

Postkoret, med sin sprudlende dirigent, Elin, kom som vanlig og underholdt 
oss med julesanger og andre sanger.
Vår faste spillemann, Otto Aksnes, spilte så opp til dans etter, og dansen gikk livlig til den gode musikken. 
Folk koste seg med prat og dans til langt på kveld.



TUR TIL  SØR ENGLAND  19. – 25. AUGUST 2020.

Etter at påmelding til turen neste år er gjennomført, har vi fremdeles noen få ledige plasser.
 Hvis noen er interessert i å melde seg på, kan de kontakte:

 Brigt Gunnar Skeie på telefon 934 96     151. 

 
NETTSIDER: 

Medlemmene kan gå inn på 
www.postpensjonistene.no 

der finner dere nettsiden vår

Der vil dere også finne linker til alle 
avdelingene. 

Se på den avdelingen dere ønsker.
__________

VIPPS:
Postpensjonistene har fått VIPPS,
Nr. 555894
slik at medlemmene kan betale på denne 
måten på medlemsmøtene, hvis de ønsker 
det.

NOE Å HUSKE PÅ:

 Melde adresseendring
 Melde om e-postadresse
 Verve nye medlemmer

Meld fra til Styret, postadresse:
Postens Pensjonistforbund, avd 
Hordaland
c/o Distribusjonsnett Produksjon
Postboks 7980, 5020 Bergen

Eller til vår e-post adresse.
 
Vår e-postadresse er:
hordaland@postpensjonistene.no

Rett postadresse er viktig elles går all post i 
retur, jfr sorteringsrutiner

NYE MEDLEMMER: 
Carole Jane Hansen
Oddvar Nils Hansen
Kari Dagrunn Stensrud Solesvik
Rune Johan Veka
Rune Haugsvær
Gunvor Helen Bie Knutsen

GRASROTANDELEN

Postpensjonistene i Hordaland er med i 
Grasrotandelen – ett tilbud til deg som vil gi 
ett pengebidrag til pensjonistlaget ditt.

Andelen er på 7 % av spillesummen i spill 

http://www.postpensjonistene.no/
mailto:hordaland@postpensjonistene.no


Ove Sigbjørn Knutsen
Marit Torgersen
Birthe Serenne Haukås
Oddbjørg Strømmen
Frank Heggelund
Magne Sletten
Grethe Karin Stene
Leif Georg Stene
Gerd Mjelde

______________

REDAKSJONEN FOR PARAPLOKSEN:

Eli Ludvigsen: ansvarlig redaktør 
Medlemmer:
Gunnlaug Sand Granlund
Tormod Sandnes

fra Norsk Tipping.

Vil du gi grasrotandelen til pensjonistlaget, 
sier du fra til tippekommisjonæren og 
opplyser at andelen skal gå til:

POSTPENSJONISTENE I HORDALAND

Organisasjonsnummer:  

911806169


